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II Еўрапейскія гульні - галоўны спартыўны ньюсмейкер лета. Тысячы электронных
паведамленняў разлятаюцца па ўсім свеце з Мінска, паведамілі ў праграме Навіны «24
гадзіны» на СТБ. Ці вытрымлівае такія нагрузкі сувязь і як падрыхтаваліся да
спартыўнага форуму спецыялісты гэтай галіны, расказаў міністр сувязі і
інфарматызацыі Беларусі. Канстанцін Шульган - госць студыі СТБ.

У спартыўнай вёсцы, каб карыстацца паслугай, было разгорнута больш за 1100 кропак
Wi-Fi

Сяргей Прохараў, СТБ:

Еўрапейскія гульні набіраюць тэмп. Ці атрымалася забяспечыць спартсменаў, журналістаў,
шматлікіх заўзятараў стабільнай сувяззю? Асабліва гэта актуальна для месцаў з вялікай
колькасцю людзей.

Канстанцін Шульган, міністр свзяи і інфарматызацыі Беларусі:
Безумоўна, пытанне забеспячэння сувяззю і інфармацыйнымі тэхналогіямі, якія мы б хацелі
прапанаваць нашым гасцям і паказаць, якое развіццё гэтай галіны ў нас у краіне. Яно вялося
не за адзін дзень да пачатку мерапрыемстваў, гэта была досыць доўгая падрыхтоўчая праца.
Праца вялася як мабільнымі аператарамі, так і іншымі арганізацыямі галіны сувязі. Скажам,
гэтая праца маштабная і адразу на свае вочы нябачная. Яна ацэньваецца толькі тады, калі
сувязь ёсць або яе няма.

Сяргей Прохараў:
Некалькі дзён Гульняў прайшлі. Напэўна, можна зрабіць першыя высновы?

Канстанцін Шульган:
Першыя высновы можна зрабіць па працы нашых дзяжурных спецыялістаў. А дзяжурства
праходзіць кругласутачна, інцыдэнтаў па нашай частцы няма, і гэта радуе. Хацелася б
адзначыць, што інфраструктура значна змянілася ў лепшы бок. Гэта тычыцца таго, каб
забяспечыць нашых гасцей, спартсменаў, валанцёраў сувяззю па тэхналогіі Wi-Fi для зручнасці
ў іх працы. Безумоўна, гэта і сотавая сувязь, каб патэлефанаваць кудысьці. Улічваючы, што
пікавыя нагрузкі - гэта самы небяспечны рэжым, для забеспячэння ў пікавым рэжыме
неабходна вялікая колькасць абсталявання, здольнага забяспечыць бесперабойную працу
сувязі.

Гэта ўсё было загадзя прадугледжана: сотавымі аператарамі за перыяд падрыхтоўкі
пабудавана больш за 470 базавых станцый у дадатак да той інфраструктуры, якая існуе.
Што тычыцца кропак Wi-Fi, аднім толькі Белтэлекамам было дадаткова зроблена больш за 500
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кропак. І дзелавая сетка, для таго каб у спартыўнай вёсцы было камфортна і спартсменам і
трэнерам, каб карыстацца гэтай паслугай, было разгорнута больш за 1100 кропак Wi-Fi. Гэтыя
лічбы кажуць пра тое, што праца гэтая сапраўды маштабная, і інфраструктура значная ў
нашай краіне. Таму што па трасах знаходжання нашых гасцей - там, дзе ёсць прыдарожны
сэрвіс, Белтэлекам забяспечваў арганізацыю кропак Wi-Fi для таго, каб па дарозе - я не кажу
пра мабільны інтэрнэт - а ў месцах адпачынку таксама скарыстацца гэтай паслугай.

Сяргей Прохараў:
Вы ўзначальваеце падкамітэт профільны, які займаўся падрыхтоўкай арганізацыі сувязі на
Еўрапейскіх гульнях. Якія беларускія ноў-хаў выкарыстоўваліся ў гэтай працы? Напрыклад, на
цырымоніі адкрыцця былі тэхналогіі дапоўненай рэальнасці. Што яшчэ?

Канстанцін Шульган:
Ноў-хаў - гэта не толькі тая тэхналогія, якую можна так візуальна ацаніць. Я б сказаў, што ноў-
хаў пачалося з моманту падрыхтоўкі да гэтых Гульняў, калі было прынята рашэнне, што
стварэнне інфармацыйнай сістэмы, якая забяспечвае Еўрапейскія гульні, праводзілася за кошт
сіл сваіх беларускіх кампаній, яе распрацоўка і стварэнне. Я лічу, што гэта вельмі па-
гаспадарску, калі казаць простай мовай. Мы ўклалі грошы, атрымалі вынік, які потым
неаднаразова можам выкарыстоўваць. Таму гэта ўжо не пакупка паслугі, а стварэнне свайго,
такое тэхнічнае ноў-хаў у арганізацыі гэтых Гульняў.
Тое, што тычыцца іншых рэчаў, самае відовішчнае і маштабнае - гэта тое, што было на
адкрыцці. Хоць нават у такіх малых рэчах, якія ад наша прадпрыемства «Беларуская пошта»,
тая ж тэхналогія дапоўненай рэальнасці.

Аб Лёсіку на марках: «Калі да яго дакрануцца, ён вам весела падміргне»

Сяргей Прохараў:
Раскажыце пра гэтыя маркі.

Канстанцін Шульган:
Гэта тыя маркі, якія прысвечаны Еўрапейскім гульням. Тут сапраўды гэтак жа прыменена
тэхналогія дапоўненай рэальнасці. Запампаваўшы дадатак «Беларускай пошты», які дазваляе,
навёўшы на марку, атрымаць выяву талісмана Еўрапейскіх гульняў. Выява досыць гуллівая:
калі да яе дакрануцца, яна вам весела падміргне.
Гэта не толькі тэхнічны нюанс. Вядома, гэтыя рэчы паслужаць той часцінкай памяці, якую госці
і нашы грамадзяне, якія наведалі спаборніцтвы, могуць з сабой забраць для таго, каб потым
ўспомніць аб гэтай падзеі.

Вопытная зона з ужываннем 5G - гэта БелАЗ

Сяргей Прохараў:
Беларусь пазіцыянуе сябе як IT-краіну. Скажыце, гэтая ўся падрыхтоўка, тэхналогіі, якія
ўжываліся, тыя вынікі, якія былі атрыманы, пацвярджаюць гэты высокі статус? Можа,
тэхналогіі 5G ўжо дзесьці ўжываліся?

Канстанцін Шульган:
Безумоўна, узровень тэхналагічных рашэнняў дастаткова высокі. Тое, што гэтыя рашэнні былі
створаны нашымі беларускімі распрацоўшчыкамі, рэзідэнтамі Парку высокіх тэхналогій, гэта
пацвярджае той высокі ўзровень, які Беларусь узяла як IT-краіна.
Але гэта пачатак шляху. Нам ёсць да чаго імкнуцца. Казаць пра штосьці яшчэ больш значнае,
тое, што тычыцца Еўрапейскіх гульняў, я не стаў бы. Але смею вас запэўніць, што гэтыя
тэхналогіі знойдуць сваё шырокае прымяненне не толькі ў спартыўным жыцці нашай краіны,



але і ў прамысловасці.
Тут хацеў бы адзначыць, што вопытная зона з ужываннем 5G - гэта наш гігант, наш брэнд
беларускі - БелАЗ, дзе гэта ўсё ўжываецца. Вядома, агледзець заўзятарам наўрад ці гэта
атрымаецца, хоць калі хтосьці паедзе ў Жодзіна з экскурсіяй на завод, ім пра гэта цалкам
могуць расказаць.

Пра эстафету «Полымя свету»: «Ты ў горадзе бяжыш па вуліцы, вакол цябе радуюцца
людзі»

Сяргей Прохараў:
Чаму б і не? У нас развіты прамысловы турызм зноў жа, можна арганізоўваць экскурсіі.
Канстанцін Канстанцінавіч, напрыканцы прапаную ўспомніць такую маштабную падзею, якая
праходзіла не толькі ў нашай краіне, але і за мяжой, па краінах Еўропы - гэта эстафета
«Полымя свету». Вы былі ганаровым факеланосцам. Якія ўражанні засталіся ад гэтага
марафона агню?

Канстанцін Шульган:
Безумоўна, гэтая падзея не магла не пакінуць след у памяці. І тыя эмоцыі, якія яна мне
падаравала, гэта датычнасць да чагосьці вялікага.
Факелоносец гістарычна - гэта чалавек, які ідзе наперадзе, які ўсяляе надзею. Напэўна, гэты
атрад факеланосцаў, які быў, гэта той атрад, які падарыў надзею ў тым, што мы - краіна
спартыўная, мы - краіна, якая здольная дасягнуць высокіх вынікаў.
Што тычыцца асабіста мяне, безумоўна, гэта ўсплёск эмоцый. Калі з паходняй у руцэ ты ў
горадзе бяжыш па вуліцы, вакол цябе радуюцца людзі. Яшчэ мне пашанцавала, што сваю
эстафету далей я перадаваў маладому хлопцу, прэзідэнцкаму стыпендыяту, які варты таго,
каб эстафету ад старэйшага пакалення прымаць, і на іх уся надзея. У гэтым я ўбачыў сімвалізм:
сапраўды моладзь наперад. І гэта было з такім запалам, з такім эмацыйным захапленнем, што
сапраўды цешыла і ўражвала.
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